
Høringssvar  

Kommentar og opmærksomheds punkter til  

Analyse af bredere børnefællesskaber på 

almenområdet, specialtilbud og PPR 

Vi forholder os primært til det område som vi arbejder 

i  - dagtilbudet. 

 

Vi deler opfattelse af, at “NEST møder dagtilbudet” vil 

give alle medarbejder et fagligt løft og højne kvaliteten 

i det pædagogisk miljø. Vi tænker NEST som en naturlig 

medspiller ind i de styrkende læreplaner.  Vi får et 

fælles sprog for vores daglige pædagogiske praksis i 

arbejdet med børn og unge. En fælles faglig bevidsthed 

som kun kan medvirke positivt til børnenes trivsel og 

udvikling. 

Et opmærksomhedspunkt til NEST kompetenceforløbet 

er: Hvordan sikre vi, at nye medarbejder får samme 

uddannelse/faglige bevidsthed om NEST? Skal der 

være kvartalsvis opsamlingsmøder/uddannelse for nye 

medarbejder eller? 

Hvordan kan børn og unge understøtte at vi holder fast 

i at arbejde med Nest efter end uddannelsesforløb. 

Hvordan kan opkvalificeringen fortsættes og 

understøtte at det ikke ender ud i en viden der med 



tiden forsvinder eller overskygges af andre politiske 

dagsordener? 

 

Faste tværfaglige teams og professionelle tovholder for 

forældre: 

Vi deler synspunktet om, at der er brug for større 

kontinuitet og et tværfagligt team med ansvar for at 

sikre fremdrift, koordinering og inddragelse af 

forældrene men vi er bekymret for udsigten til, at alle 

institutioner skal uddanne en vejleder. Det er især en 

udfordring for de mindre huse som bare ikke har 

“hoveder” nok, til de i forvejen mange forskellige 

kasketter vi har. 

Kunne man forstille sig 1-2 vejleder på 

dagstilbudsniveau? 

 

Forslaget om en specialgruppe i alle dagtilbud med en 

bedre normering til 6-8 børn, synes vi er en rigtig god 

ide. 

Vi er dog bekymret for rekruttering af det faglige 

personale. Vi er i forvejen udfordret på mangel af 

fagligt personale. 

 



Vi ser ligeledes optimistisk på at decentralisere af 

ressourcerne. 

Vi kan dog frygte at pengene slipper for hurtigt op og 

hvad gør vi så? Vi kan frygte at der kan blive slåskampe 

om ressourcerne mellem   forældre, de pædagogisk 

leder, medarbejderne og dagtilbudslederne. 

Skal et eventuelt overskud betales tilbage eller kan 

ressourcerne overføres til næste år? 

 

På vegne af Hårup-elev dagtilbuds MED udvalg; 

Anette Hove Joensen _______________________ 

 

 

  

 


